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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Proszê o udzielenie informacji, czy w dalszym ci¹gu prowadzone s¹ prace zmierzaj¹ce do wprowadze-
nia w polskiej s³u¿bie zdrowia naprotechnologii jako metody leczenia niep³odnoœci.

Do mojego biura senatorskiego nap³ywaj¹ pisma zwi¹zane z trwaj¹c¹ dyskusj¹ spo³eczn¹ na temat
procedury in vitro. Powo³am siê tutaj miêdzy innymi na otrzymane oœwiadczenie Obroñców ¯ycia,
w którym wskazuj¹ na zalety tzw. naprotechnologii, bo jest to skuteczna, etyczna oraz ekologiczna me-
toda. Podkreœla siê pozytywne strony tej metody, a przede wszystkim to, ¿e jest ona stosunkowo tania.
Ponadto leczenie w oparciu o tê metodê stosowane jest ju¿ od wielu lat na Zachodzie i jej skutecznoœæ
jest dwa, trzy razy wiêksza ni¿ in vitro.

Problematyk¹ t¹ zajmowa³ siê profesor Thomas Hilgers, który od ponad dwudziestu piêciu lat prowa-
dzi³ praktykê i badania w tym zakresie, za³o¿y³ te¿ w USA (Nebraska) Instytut Paw³a VI, gdzie prowadzi
siê nad tym dalsze badania. Metoda ta staje siê bardzo popularna na Zachodzie, jednak¿e w naszym
kraju nie jest powszechnie znana.

Proszê Pani¹ Minister o udzielenie informacji, czy rozwa¿ana jest mo¿liwoœæ wprowadzenia tej meto-
dy leczniczej w polskiej s³u¿bie zdrowia, czy te¿ zaprzestano definitywnie prac nad mo¿liwoœci¹ rozpow-
szechnienia i wprowadzenia tej metody.

Stanis³aw Zaj¹c




